

**1677 (XIX). Petition from Mr. Michel Penka
(T/PET.5/415)**

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Michel Penka concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned,²²

Draws the attention of the petitioner to the observations of the Administering Authority and of its special representative, in particular that:

(a) All classes in hospitals are open to all persons without racial discrimination;

(b) Medical treatment in all classes is the same, and the food served in the first and second classes is based on European-style food while the food served in the third and fourth classes is prepared in accordance with local custom;

(c) When a special diet is prescribed by the doctor, the patient receives that diet regardless of the class to which he belongs.

*782nd meeting,
23 April 1957.*

**1678 (XIX). Petition from the Committee of the Jeunesse démocratique du Cameroun
(T/PET.5/437)**

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the Committee of the Jeunesse démocratique du Cameroun concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned,²³

Takes note of the observations of the Administering Authority and the statement of its special representative, in particular that:

(a) The Lamine-Gueye Law established the principle of equal pay for equal work in Government services in the Territory and that relations between private employers and labour were governed by a number of Acts and by the provisions of the Labour Code;

(b) When the petitioner was approached for further information, he was unable to give any names or particulars.

*779th meeting,
18 April 1957.*

1679 (XIX). Petition from the Local Committee of the Union des populations du Cameroun of Nkonjok-Bekok (T/PET.5/441)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the Local Committee of the Union des populations du Cameroun of Nkonjok-Bekok concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned,²⁴

Takes note of the observations of the Administering Authority and the statement of its special representative.

*782nd meeting,
23 April 1957.*

²² See T/PET.5/415, T/OBS.5/66, T/L.747.

²³ See T/PET.5/437, T/OBS.5/72, T/L.745.

²⁴ See T/PET.5/441, T/OBS.5/68, T/L.747.

**1677 (XIX). Pétition de M. Michel Penka
(T/PET.5/415)**

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée, la pétition de M. Michel Penka, concernant le Cameroun sous administration française²²,

Appelle l'attention du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et de son représentant spécial, d'où il ressort notamment ce qui suit:

a) Dans les hôpitaux, toutes les catégories sont ouvertes sans aucune distinction de race;

b) Les soins médicaux sont les mêmes dans toutes les catégories; les repas servis aux malades de la première et de la deuxième catégories sont de type européen, tandis que les repas des troisième et quatrième catégories sont accommodés selon la coutume locale;

c) Lorsque le médecin prescrit un régime particulier, le malade reçoit la nourriture prescrite, quelle que soit la catégorie à laquelle il appartient.

*782ème séance,
23 avril 1957.*

1678 (XIX). Pétition du comité de la Jeunesse démocratique du Cameroun (T/PET.5/437)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée, la pétition du comité de la Jeunesse démocratique du Cameroun, concernant le Cameroun sous administration française²³,

Prend note des observations de l'Autorité administrante et des déclarations de son représentant spécial, d'où il ressort notamment ce qui suit:

a) La loi Lamine-Gueye a établi le principe de l'égalité de salaire pour un travail égal dans les services publics du Territoire et les rapports entre les employeurs privés et la main-d'œuvre sont régis par un certain nombre de lois et par le Code du travail;

b) Lorsqu'on a demandé aux pétitionnaires un complément d'information, ils n'ont pas été à même de fournir des noms ou des détails précis.

*779ème séance,
18 avril 1957.*

1679 (XIX). Pétition du comité de base de l'Union des populations du Cameroun de Nkonjok-Bekok (T/PET.5/441)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée, la pétition du comité de base de l'Union des populations du Cameroun de Nkonjok-Bekok concernant le Cameroun sous administration française²⁴,

Prend note des observations de l'Autorité administrante et de la déclaration de son représentant spécial.

*782ème séance,
23 avril 1957.*

²² Voir T/PET.5/415, T/OBS.5/66, T/L.747.

²³ Voir T/PET.5/437, T/OBS.5/72, T/L.745.

²⁴ Voir T/PET.5/441, T/OBS.5/68, T/L.747.